

تتمثل رؤية برنامج المحاسبة في السعي لتحقيق التميز الأكاديمي والمهني في مجال المحاسبة على الصعيدين المحلي والعالمي بما يحقق أهداف التنمية المستدامة.

وتتمثل رسالة برنامج المحاسبة في السعي إلى تقديم خدمة تعليمية وبحثية متميزة في المحاسبة وفقاً للمعايير المحلية والإقليمية والدولية، بما يلبي متطلبات التنمية واحتياجات سوق العمل المحلي والإقليمي، من خلال برامج علمية متوافقة مع معايير الجودة والاعتماد الأكاديمي وأخلاقيات المهنة، بالإضافة إلى تزويد المجتمع بالأبحاث المتخصصة في الأمور المالية والمحاسبية للنهوض بالمهنة ودعم نمو الاقتصاد الوطني

أهداف برنامج المحاسبة:

- إعداد الكوادر المؤهلة تأهيلاً مناسباً وكافياً لتحمل مسؤولية أعباء المهنة كمحاسبين أو مراجعين في المملكة سواء في القطاع الحكومي أو قطاع الأعمال بناءً على احتياجات المجتمع.
- تطوير البرنامج التعليمي في بما يتماشى مع التطورات في وسائل التقنية والتوسع في استخدام الحاسبات الآلية في تشغيل نظم المعلومات المحاسبية في القطاع الحكومي وقطاع الأعمال في المملكة.
- الإسهام في الجهود المبذولة لتطوير مهنة المحاسبة والصيرفة المالية من خلال التعاون مع الجهات ذات العلاقة بالمهنة للاعتماد على الحواسيب وقواعد التكنولوجيا الحديثة.
- تقديم الخدمات المحاسبية والمالية والاستشارات لمنظمات الأعمال بالسوق السعودي.
- تأهيل الطلبة تأهيلاً علمياً وعملياً للعمل في مختلف المجالات المحاسبية المتاحة في السوق.
- تشجيع أعضاء هيئة التدريس بالبرامج على الإسهام الفعال في تطوير المعارف المحاسبية من خلال القيام بالبحوث والدراسات الأكاديمية.
- الاستفادة من الخبرات الأكاديمية والمهنية لأعضاء هيئة التدريس بالبرامج في خدمة المجتمع ككل في مجال تخصصهم.

The vision of Accounting Program aims the pursuit academic and vocational excellence on the local and international levels to achieve sustainable development .

The message of the Accounting Program seeks to provide a distinguished educational and research service according to the local, regional and international levels, to meet the requirements of development and the needs of the labour market at the local and regional levels. This could occur through the compatible scientific programs with the academic accreditation and quality standards and ethics of the profession.

The objectives of Accounting Program :

- The preparation of an appropriate and sufficient qualified cadres to shoulder the responsibility of their professions as accountants or auditors in the government and private sectors of Saudi Arabia .
- The development of the educational program in line with the developments in technology and the expansion in the use of computers in the operation of the accounting information systems in the government and business sectors in the kingdom of Saudi Arabia.
- Contributing to the efforts to develop the accounting profession and financial banking through cooperation with the relevant authorities in the profession.
- Providing accounting and financial services and consultations to business organizations in the Saudi market.
- Qualifying students scientifically and practically to work in the various areas of accounting available in the labour market.
- Encouraging the members of the teaching staff to contribute effectively to the development of the accounting knowledge through research and academic studies.

- Take advantage of the academic and professional expertise of members of the teaching programs in the service of society as a whole in the area of specialization.